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Úvodní slovo starostky 

 

 

Vážení spoluobčané, 
ani jsme se nenadáli a s rokem 2022 jsme se nedávno rozloučili. Čím je 
člověk starší, tím mi připadá, že je rok pryč mnohem rychleji. Nejdříve se 
těšíme, až bude jaro, abychom mohli pracovat  na zahrádce, a než se 
nadějeme sklízíme, co jsme vypěstovali. 
Je to koloběh, který nikdo nezastaví a my můžeme vždycky po roce 
rekapitulovat.  
Nejinak je tomu i letos a opět Vám přinášíme zpravodaj, který je 
ohlédnutím za celým rokem, a to nejenom na obecním úřadě, ale i všech 
našich organizací a spolků.  
Letošní rok byl pro většinu z nás náročný. Covid, válka nedaleko od nás 
a vysoké navýšení cen energií mnohým  přinesly nemálo starostí a obav.   
Proto je dobré mít vždy kolem sebe přátele, kteří vyslechnou a poradí. 
Někteří jste vyhledali pomoc nebo radu, jak situaci ohledně energií nebo 
vyplácení sociálních dávek řešit, i u nás na obecním úřadě.   
V roce 2022 se konaly volby do obecního zastupitelstva. Chci poděkovat   
všem bývalým zastupitelům za práci pro obec a novému zastupitelstvu 
přeji, aby je práce pro obec a občany naplňovala. Velice si vážím toho, že 
jsem byla znovu zvolena starostkou obce a děkuji za důvěru, které se mi 
tímto dostalo. Budu se nadále snažit, co nejlépe a zodpovědně plnit své 
pracovní povinnosti a úkoly.  
Z postu starostky chci poděkovat všem, kteří nám pomáhají při pořádání 
akcí během celého roku s přípravou a občerstvením, starají se o kroje nebo 
pečou perníky.  Moc si jejich pomoci cením a  neberu ji jako samozřejmost.   
Přeji Vám, abyste během roku našli čas na setkávání s rodinou a přáteli, 
aby byl nový rok klidnější, než byl ten minulý a vyhýbaly se Vám starosti, 
problémy a sloužilo zdraví. 
 
 
 

Dana Jarolímová, starostka obce  
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Informace o činnosti obecního úřadu 

 a zastupitelstva obce  
 

Obecní úřad je orgánem obce, jehož hlavní úlohou je zabezpečovat běžný 

chod obce, její administrativu a vykonávat úkoly, které mu uloží 

zastupitelstvo obce. V průběhu roku se konalo čtrnáct zasedání 

zastupitelstva obce. Kromě běžných rozhodnutí týkajících se schvalování 

rozpočtu obce, rozpočtu mateřské školy, smluv o věcném břemenu, se 

rozhodovalo o prodeji nebo nákupu pozemků, řešil se strategický plán 

rozvoje obce na období 2022-2027 i nákupy techniky. Nejvíce se 

zastupitelstvo zabývalo otázkou vybudování a financování víceúčelového 

zařízení. 

Obec zajistila dostatek finančních prostředků na výstavbu této budovy, 

která dle aktualizovaného rozpočtu představovala částku 46 mil. Kč. 

Dvakrát byla vyhlášená veřejná zakázka na stavbu tohoto zařízení, ale 

přesto že byly od zhotovitelů podané nabídky, nepodařilo se uzavřít 

smlouvu o dílo. Firmy, které nabídky podaly, nakonec smlouvu o dílo 

odmítly uzavřít z důvodu obrovského a nepředvídatelného nárůstu 

cen v důsledku válečného konfliktu. Obec nakonec v červnu oznámila 

SFŽP skutečnost, že přiznanou dotací ve výši 10,8 mil. Kč nevyužije. 

Pro novou dotaci, bylo zapotřebí upravit projektovou dokumentaci dle 

nových dotačních podmínek. Určená alokace dotace byla však ihned 

vyčerpaná. Nadále je jednou z našich priorit řešení prostor pro pořádání 

společenských, kulturních, ale i sportovních akcí. 

V průběhu roku jsme požádali o umístění Z – BOXu-  samoobslužného 

výdejního místa Zásilkovny v naší obci, ale žádosti nebylo vyhověno, 

žádost podáme znovu na začátku roku. 

V červnu proběhlo s pracovníky Státního pozemkové úřadu jednání, kde 

se vlastníci pozemků mohli seznámit a upřesnit soupis nároků vlastníků 

pozemků k probíhajícím jednoduchým pozemkovým úpravám, které by 

měly být dokončeny v I. polovině roku.  

Na zasedání zastupitelstva obce bylo rovněž schváleno i uspořádání 

příměstského tábora prostřednictvím Střediska volného času Ivančice, 

v posledním týdnu v červenci a v prvním týdnu v srpnu. Uskutečnění 
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tábora se setkalo s kladnou odezvou rodičů, kteří o prázdninách mají 

problém zajistit hlídání dětí po celou dobu trvání prázdnin. 

Zastupitelstvo obce v minulém volebním období zvažovalo pořízení AED 

– defibrilátoru. Vzhledem k vyšší ceně jsme chtěli na toto zařízení získat 

finanční prostředky prostřednictvím podpory z mikroregionu, což se 

nepodařilo prosadit, proto  zastupitelstvo obce rozhodlo pořídit defibrilátor 

z vlastních prostředků. Přístroj byl zakoupený, bude umístěný tak, aby 

mohl být dostupný pro všechny, kdo by náhlou pomoc potřebovali. Občané 

měli možnost obsluhu tohoto  přístroje vyzkoušet 1.12.2022 v „Klubu 

důchodců“   za přítomnosti vedoucí lékařky záchranné služby z Brna, která 

odpověděla na všechny položené otázky, ať se týkaly samotného použití 

přístroje nebo způsobu propojení se záchranou službou. 

Obec jako zřizovatel poskytuje finanční prostředky na provoz mateřské 

školy, finančně podporuje všechny spolky v obci a také má zřízenou 

jednotku sboru dobrovolných hasičů.  

Dopravní automobil jednotky SDH Jamolice byl zahrnut do KACPU - 

Krajské asistenční centrum pomoci Ukrajině. Od března do srpna měla 

naše JSDH stanovena služby pro případný výjezd na zajištění dopravy  

materiální pomoci. Na základě oznámení KOPIS, velitel JSDH Jamolice p. 

Jiří Jarolím, zajišťoval rozvoz materiální pomoci dne 12.8.2022.  

Se společností CETIN a.s. se znovu řešila realizace uložení optického 

kabelu, společnost  nám sdělila, že pokud bude obec zahrnuta do dotační 

výzvy  na příští rok, pokusí se výstavbu soutěžit a  v případě přidělení 

dotace  realizovat. 
Na posledním zasedání zastupitelstva obce se schvaloval rozpočet obce na 
rok 2023, ve kterém se počítá s úhradou nákladů na vybudování technické 
infrastruktury pro rodinné domy v lokalitě vedle fotbalového hřiště.  
Veškeré informace mohou občané o tom, co se v obci děje, o rozpočtu, 
vyhláškách apod., získat na webových stránkách www.jamolice.cz nebo si  
mohou do svých telefonů stáhnout aplikaci V Obraze.  
Další informace především o kulturních nebo společenských akcích, 
mohou občané získat i prostřednictvím facebookové stránky – Obec 
Jamolice.  
Obecní úřad poskytuje rovněž služby  Czech pointu, je zde možné  uhradit 
poplatky, podávat žádosti nebo nám sdělovat  nové podněty na investiční 
akce, opravy a vylepšení obce.   
 

 

https://www.mvcr.cz/clanek/seznam-krajskych-asistencnich-center-pomoci-ukrajine.aspx
https://www.mvcr.cz/clanek/seznam-krajskych-asistencnich-center-pomoci-ukrajine.aspx
http://www.jamolice.cz/
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Volby 
 

Ve dnech 23. a 24.9. 2022 se konaly volby do  zastupitelstva obce, o 
členství v zastupitelstvu obce se ucházely kandidáti na třech  kandidátních 
listinách:  č. 1 -  Jamolice – Obec všem 
                 č. 2 - Nezávislí pro Jamolice  
                 č. 3 - S rozumem pro Jamolice. 
 
Do zastupitelstva obce byli zvoleni tito členové: 
 

číslo a název kandidátní 

listiny 
zvolený člen  

počet 

hlasů 

1. Jamolice - Obec všem Matějka Jan  78 

1. Jamolice - Obec všem Brudíková Kateřina, Ing., Ph.D.  70 

2. Nezávislí pro Jamolice Jarolímová Dana   154 

2. Nezávislí pro Jamolice Kudláčková Pavla, Ing.  151 

2. Nezávislí pro Jamolice Florian Bohuslav  145 

2. Nezávislí pro Jamolice Smejkalová Ilona  121 

3. S rozumem pro Jamolice Skryjová Lenka, MBA  87 

 
Podrobnější informace získáte na: https://www.volby.cz/ 
 

 
Volba prezidenta republiky 

 
Ve dnech  - 13. a 14. ledna 2023 se v České republice uskuteční volba 
prezidenta republiky. Případné druhé kolo volby prezidenta se koná 
o 2 týdny později, tj. v pátek 27. ledna a sobotu 28. ledna 2023. 
 

Dotace a finanční příspěvky 2022 

V roce 2022 obec požádala o tyto dotace z Jihomoravského kraje: 
- z programu  Podpora provozu venkovských prodejen v Jihomoravském 
kraji pro rok 2022 na akci „Podpora prodejny Jamolice“, byla poskytnuta 
dotace ve výši 30 000,- Kč , spoluúčast obce byla  stanovena minimálně ve 
stejné výši.  Celkem bylo  Jednotě, spotř.  družstvu poskytnuto 60 000,- Kč 

https://www.volby.cz/
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na úhradu energií provozovny v Jamolicích; 
-  z dotačního programu Podpora rozvoje venkova Jihomoravského kraje 
pro rok 2022 DT 1 byla poskytnuta finanční podpora na realizaci akce 
"Obecní úřad - oprava sociálního zařízení a kuchyňky".  Dotace byla 
vyčerpaná ve výši 192 000,- Kč, stejnou částku uhradila obec z rozpočtu 
obce. Opravilo se kompletně sociální zařízení, kuchyňka včetně nových 
obkladů, podlahy a vybavení;  
- z dotačního programu Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí 
Jihomoravského kraje 2022 na akci „Vybavení JSDH Jamolice“ byla 
poskytnuta dotace ve výši 34 000,- Kč, náklady na pořízení věcných 
prostředků činily celkem 54 521,- Kč.  Byly zakoupeny polohovací pásy, 
zásahové rukavice, přilby, svítilny, zásahový oblek. 

 
ČEZ a.s., nám poskytla dotaci ve  výši 20 000,- Kč v rámci projektu 
reklamního partnerství „Rozsvěcení vánočních stromů 2022“, ze které byly 
zakoupeny další sochy do naše betléma.  
 
Prostřednictvím  Nadace ČEZ obec požádala o dotaci na projekt s názvem 
„Vybavení pro SDH Jamolice – mladí hasiči“ ve výši 60 000,- Kč. 
Potřebné body pro získání dotace jsme sbírali pomocí aplikace EPP - 
Pomáhej pohybem. Celkové náklady na pořízení vybavení – sady pro 
100 m překážek, hadic, rozdělovače a kladiny byly celkem 65 026,50 Kč. 

 
Na Krajský úřad Jihomoravského kraje byla podaná žádost o poskytnutí 
finančních příspěvků na hospodaření v lesích poskytovaných z rozpočtu 
ministerstva zemědělství ve výši 91 347,- Kč. Tato dotace v případě 
schválení bude poskytnuta až v roce 2023. Žádost pro obec zpracoval Ing. 
Trávníček, odborný lesní hospodář  s p. Karlem Smejkalem, který pro obec 
provádí veškeré lesnické práce.  

 
Obec jako člen Energoregionu 2020 obdržela dotaci z programu Dotace 
pro malou komunální techniku ve výši 52 000,- Kč, minimální spoluúčast 
obce byla stanovena ve výši 13 000,- Kč, z těchto prostředků jsme 
zakoupili mulčovač za traktor za cenu  76 780,- Kč.  
 
Další technika na údržbu zeleně v hodnotě 47 289,- Kč (vyvětvovací pila, 
vertikutátor, elektrocentrála) byla pořízena přes mikroregion Moravsko-
krumlovsko, který rovněž finanční prostředky získal z Nadace ČEZ. 
Děkujeme Nadaci ČEZ, Skupině ČEZ   a Jaderné elektrárně  Dukovany za 
dlouhodobou podporu a spolupráci. 
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Zrealizované investiční  

a neinvestiční akce v roce 2022 
 

V letošním roce se neuskutečnila žádná větší investiční akce. Prováděly se 
běžné opravy a údržby majetku obce.  
V březnu jsme nainstalovali zastřešení pískoviště v mateřské škole.  
Využili jsme nabídku Sdružení místních 

samospráv a pořídili tubusy s reflexními 

samolepkami, jeden je umístěný u obecního úřadu 

a druhý je na autobusové zastávce. Cílem bylo 

zvýšit viditelnost chodců a cyklistů a zvýšit tak 

jejich bezpečnost. Bohužel samolepky nebyly 

používány se záměrem, pro který byly pořízené. 

Jsou nalepené různě na  všech zastávkách, na  

zábradlích, dopravních značkách, ale i na kolotoči 

na dětském hřišti, proto už jsou k dispozici  pouze 

na obecním úřadě.      
V červnu jsme začali s opravou prostor sociálního zařízení a kuchyňky na 
obecním úřadě. Kompletně bylo opraveno zázemí úřadu. Vyměnily se 
podlahy, osvětlení, WC, odpady, dveře, pořídila se kuchyňská linka, která 
je vybavená myčkou, lednicí a kávovarem.  
Společnost MIKO Neslovice s.r.o. vyspravila výtluky v komunikaci 
směrem na Dobřínsko a v  ulici „Rodinné domy“.  
V srpnu se upravila část prostranství „V lázni“, kam byla umístěna lavička 
a květináče z vymývaného betonu. V září  zde obec provedla výměnu roštu 
a v říjnu zde společnost REACOM s.r.o. zhotovila nástřik asfaltové emulze 
tryskovou metodu.  
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U křížku ve směru na Dobřínsko bylo v létě umístěno dřevěné odpočívadlo 
se stříškou, odpadkový koš a vysázeny stromy hlohu obecného. Další 
úpravy této lokality se budou provádět na jaře.  
Byla dokončena projektová dokumentace na akci s názvem Lokalita pro 
bydlení U Hřiště Jamolice a vydané stavební povolení.  

 

Plánované investiční a neinvestiční akce na rok 2023 

- technická infrastruktura pro výstavbu rodinných domů u hřiště – 
zahájení stavby v I. polovině roku, výběr zhotovitele proběhne 
v měsíci leden – únor; 

- obnova veřejného osvětlení – probíhá výběr zhotovitele, zahájení 
prací duben 2023, vyměněna budou všechna svítidla, která budou mít 
regulovatelnou svítivost, v průběhu jejich používání, dojde k úspoře 
spotřeby energie, nová svítidla budou odpovídat hygienickým 
normám. Na tuto akci máme přiznanou dotaci 700 tis. Kč;  

- vypracování projektové dokumentace na opravu komunikace 
i chodníků spojovací ulice Poustka – lázeň; 

- vyhotovení pasportu komunikací a dopravního značení; 
- zkušební úsekové měření  rychlosti vozidel – termín březen, duben;  
- navýšení kapacity mateřské školy, řeší se několik variant. 

 

Odpad 

Zastupitelstvo obce neměnilo výši místního poplatku, pro r. 2023 je tedy 
stanoven poplatek takto:  
- dospělá osoba hradí poplatek ve výši 700,- Kč/rok 
- sleva na poplatku je poskytnuta dětem a studentům do 26 let, 

poplatek pro ně činí 500,- Kč/rok.  
Prostřednictvím DSO Moravskokrumlovsko byla podaná žádost na 
pořízení nádob na papír.  Z důvodu velkého počtu žádostí byla zamítnuta, 
nová dotační výzva bude vyhlášena v březnu 2023, žádost se bude podávat 
znovu.   
V měsíci únoru byly předané kompostéry do domácnosti občanům, kteří si 

o ně požádali, tuto možnost mohli občané využít už podruhé. Snad jejich 

pořízení povede k tomu, aby byl bioodpad likvidován především tímto 

způsobem. 
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Kompostéry byly pořízeny z dotací přes DSO Moravkokrumlovsko a obec 

se na jejich pořízení podílela částkou  69 000,- Kč. 

Společnost Esko - T, s.r.o. informovala ve svém zpravodaji, že bude mít 

v roce 2023 první vozidlo vybaveno čtečkou kódů pro svoz komunálního 

odpadu. Pokud bude  vše správně fungovat, tak by takto vybavené vozy 

mohly jezdit od ledna 2024 na dalších svozových trasách.  Pro občany, by 

to znamenalo, že po změně vyhlášky o nakládání s odpady, by si každý 

hradil odpad podle množství, které vyprodukuje. Znovu Vás žádáme, 

abyste přistavovali plné popelnice, týká se to především těch, kteří mají 

popelnici trvale před domem, aby ji označili např. cedulí NESYPAT.  

 

Děkujeme těm, kteří odpad třídí, 

navýšil se počet domů, kde je popelnice 

přistavena pouze 1 x za 14 dnů. Ale na-

dále jsou domácnosti, které 

pravděpodobně netřídí dostatečně, jinak 

by nebyly přistaveny 2 popelnice 

o objemu 240 l před domem každý 

týden.  

Problém je i s přeplněnými kontejnery 

na tříděný odpad, komplikuje to pracovníkům svozové firmy jejich 

vysypání, rovněž do kontejnerů nepatří např. koberce.                          

Termíny svozu popelnic na plast v I. pololetí r. 2023:                             

11.1., 8. 2., 8. 3., 5. 4., 3. 5., 31. 5., 28. 6.  

V měsíci květnu byly přistaveny velkoobjemové 
kontejnery do areálu družstva. Starším občanům, kteří 
nás požádali o pomoc, jsme s odvozem pomohli. 
V dubnu a říjnu proběhl svoz nebezpečného odpadu. 
V průběhu roku mají občané možnost zapůjčit si na 

obecním úřadě čipovou kartu, která je opravňuje uložit odpad do některého 
ze sběrných dvorů společnosti  ESKO – T, s.r.o., většinou se využívá 
sběrný dvůr v Mohelně nebo Rouchovanech. Za uložení občané neplatí, 
pouze za uložení stavební suti, kterou je možné vozit na sběrný dvůr pouze 
v malém množství - vozík za auto. Likvidaci stavební suti obec nezajišťuje, 
tu si řeší každý sám, objednáním kontejneru.   
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Údržba zeleně a veřejného prostranství 

Na začátku roku jsme pokáceli 
suché topoly podél potoka Remíz, 
práce byly poměrně náročné, musela 
být použita i plošina, kácení provedl 
p. Karel Smejkal, který provádí 
i těžbu dřeva v obecních lesích. 
Běžnou údržbu veřejné zeleně 
a prostranství prováděl pracovník na 
poloviční úvazek. Finanční 
prostředky na jeho plat získala obec 
z Úřadu práce na základě dohody 
o vytvoření pracovní příležitosti 
v rámci veřejně prospěšných prací.   
Kromě sečení travnatých ploch 
v obci, jsme novým mulčovačem 
ošetřili porosty kolem  cesty 
k bývalému letišti, za zahradami, 
kolem potoka  apod.  

Zimní údržba byla především ke konci roku náročná, větší množství sněhu 
a opakovaná ledovka práce komplikovala. Údržba se provádí traktorem 
Kioti, v místech, kde jsou zaparkovaná auta nebo zasahují větve ze stromů 
se odklizení chodníků neprovádí.  
Obec v průběhu celého roku zajišťuje  údržbu zeleně i úklid prostranství. 
Většinu travnatých ploch mulčujeme. Udržujeme strouhu kolem 
Lázeňského potoka a také část strouhy směrem na Polánku za zahradami. 
V prosinci byly odstraněny thuje před hřbitovem, které zasahovaly do 
chodníků a byly vyfrézované pařezy. Rovněž byly vyřezané keře směrem 
k Dobřínsku ke křížku a odstraněny přesahující větve ze dřevin podél 
silnice. Práce provedla f. Adamera z Višňové. 
S uděleným souhlasem obce prováděla údržbu Hájků a Okárků Ing. Hana 
Juránková, na části Hájků prováděl údržbu i Myslivecký spolek Jamolice 
Templštýn.  

Děkuji občanům, kteří sami po celý rok zametají chodníky před svými 
domy, odklízí sníh, sečou trávu a  mají upravené předzahrádky, ve kterých 
obdivujeme velikonoční nebo vánoční výzdobu. Přispívají tak k pěknému 
vzhledu obce.    
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Hřbitov 

Na hřbitově je k pronájmu deset hrobových míst. Hrobová místa se 
užívají na základě nájemní smlouvy, která je uzavřena do dobu 10 let, cena 
nájmu za toto období je za jednohrob  stanovena ve výši 700,- Kč, dvojhrob  
1400,- Kč. Dle smlouvy je možné provádět úpravu obruby hrobového 
místa po projednání s pronajímatelem, tj. obecním úřadem a nájemce má 
za povinnost se o hrob a jeho okolí řádně starat.  
V platném řádu veřejného pohřebiště je také stanovena likvidace odpadu, 
zakazuje se vynášení vody, vstupovat se psy na hřbitov apod., řád je 
vyvěšen na hřbitově. Bohužel nám bylo několikrát i oznámena ztráta 
hřbitovních lamp a svíček. Věřím, že se jedná pouze  o ojedinělé případy 
a snad zůstane hřbitov místem, kde se dodržuje pieta a úcta k zemřelým 
a jejich pozůstalým. 

Cena vodného a stočného 

Představenstvo Vodovodů a kanalizací, svazku obcí se sídlem v Třebíči 
schválilo ceny za vodné a stočné platné od  1. 1. 2023:  
vodné  61,80 Kč + 10 % DPH = 61,02 Kč 
stočné 59,63 Kč + 10 % DPH = 47,69 Kč.  
Celkem za 1 m3 je 121,43 Kč + 10 % DPH, tj.  133,57 Kč. 
Informace o haváriích, plánovaných opravách apod., můžete zjistit na 
adrese http://vodarenska.cz/divize-trebic/. 

. 

Datová schránka 

Na začátku roku bude všem živnostníkům 

a nepodnikajícím právnickým osobám (např 

některé spolky) automaticky založen datová 

schránka. Přihlašovací údaje vám přijdou dopisem. 

Pokud patříte do jedné ze jmenované skupiny 

a dosud datovou schránku nemáte, věnujte této 

informaci pozornost. Datovou schránku si také 

můžete založit sami již nyní. 

Více informací naleznete na webových stránkách www.chcidatovku.cz. 

 

 

http://vodarenska.cz/divize-trebic/
https://www.chcidatovku.cz/
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Datová schránka - k čemu slouží 

• zjednoduší vám komunikaci nejen s úřady, ale nově již například 

i s bankami či pojišťovnami 

• umožní vám komunikovat s ověřenou identitou elektronicky 

odkudkoliv 

• založení i komunikace s úřady přes datovou schránku je zcela zdarma. 

 

Jako občan s pomocí datovou schránku získáte:  

• bodové hodnocení řidiče 

• přehled o důchodovém pojištění 

• výpis z rejstříku trestů 

• vyřídíte  nový řidičský průkaz 

• možnost podat daňové přiznání on-line atd. 

Statistika počtu obyvatel 

 

V naší obci je k trvalému pobytu přihlášeno k 31.12.2022 452 obyvatel, 
věkový průměr je 40,82.  
Dětí do 15 let máme 75. Dospělých je  364, z toho je 182 mužů a 182 žen.   
V roce 2022 jsme se třemi občany rozloučili a šest dětí se  u nás narodilo.  
Nejstarší občankou je žena, která v červenci oslavila  90 roků, nejstarší 
muž oslavil v lednu  88. narozeniny. Dva manželské páry v letošním roce 
oslavily zlatou svatbu. 

 

Společenské dění v obci 

 

25.2 - 26.2.   Vostatky – v pátek se konala v Hostinci U Martina taneční 

zábava , v sobotu nechyběl  průvod masek po vesnici, dětský karneval se 

vzhledem k opatřením a také nedostatku prostoru pro velký počet dětí, 

které v obci máme, neuskutečnil. 

2.4.   Ukliďme Česko, ukliďme Jamolice – obec se opět zapojila do této 

celorepublikové akce, počasí bylo opravdu chladné. Přesto se našlo pár 

dobrovolníků, především z řad dětí, kteří přišli sbírat odpadky v obci 

i kolem ní, našlo se i pár kuriozních předmětů  – např. hrnec na fritování.  
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3.4.    Smrtolka – děvčata od 3 do 14 let 

vyrazila s písničkou a s dobrou náladou 

navštívit domácnosti. Sice se najdou tací, 

kteří děvčatům  neotevřou, ale ani to je 

neodradilo a prošla celou vesnici. V  klubu 

pro ně maminky připravily občerstvení, 

děvčata se dobře pobavila u her a soutěží 

a každá si odnesla malý dárek.   
 

 

 

 

30.4.   Pálení čarodějnic na ohništi na 

Loučkách -  nejdříve se popálily větve 

z ostříhaných stromů a kolem 19. hodiny se 

zapálil hlavní oheň s čarodějnicí. 

 

7.5.      Zájezd do Kroměříže  na výstavu 

Floria – 45 výletníků z Jamolic tentokrát 

jelo na prohlídku zámku v Bučovicích. 

Odtud se jelo na výstavu Floria Kroměříž, 

nikdo neodjížděl s prázdnou, každý totiž 

zjistil, že mu ještě nějaká rostlinka nebo stromek chybí. 

 

29.5. Gulášobraní – konalo se teprve 

podruhé, ale přihlásilo se do soutěže 12 

gulášů, bylo těžké vybrat ten nejlepší, ale 

nakonec vyhrál guláš, který uvařila rodina 

Vinterova. Věříme, že na dalším ročníku 

budeme mít znovu, co ochutnávat.  

 

4.6.  Dětské odpoledne – na fotbalovém 

hřišti připravila obec se sportovci i hasiči 

zábavné odpoledne, děti si mohly 

vyzkoušet něco z požárního sportu, 

soutěžily i v zatloukání hřebíku apod., na 

závěr se  odehrálo i fotbalové utkání mezi 

dospělými a dětmi. 
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10.6. Vítání občánků    - v neděli se v areálu vedle mateřské školy konalo 

slavnostní vítání jamolických dětí, vítali jsme 5 holčiček a 5 chlapečků. 

Všichni přítomní  měli možnost  se podepsat do pamětní knihy.   

 

  

   
 

 

25. - 26.6. - Jamolice cup – nohejbalový turnaj, který se konal po dvouleté 

pauze  v Rekreačním středisku Pod  Templštýnem v údolí řeky Jihlavy. 

 

16.7.       Táborák na Loučkách –  krásné počasí vylákalo k ohništi i malé 

děti, teplé počasí vydrželo až do půlnoci, kdy po důkladném uhašení ohně, 

odcházeli poslední návštěvníci. 

 

30.7.   Hasičova  stezka s taneční zábavou -  pořádal  Sbor dobrovolný 

hasičů. Velké poděkování patří především Markétě Dvořáčkové, která má 

velkou zásluhu na tom, že vznikl kroužek Mladých hasičů, který v tolika 

dětech probudil zájem o požární sport a dosahují na soutěžích dobrých 

výsledků. 
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13. a 14.8. Tradiční hody začaly v pátek ručním stavěním máje. Je to 

největší slavnost v naší obci a také příležitost, pro setkání s těmi, kteří se 

již před časem z Jamolic odstěhovali. 

Opět nezapomenutelným zážitkem bylo taneční vystoupení děti v krojích 

a zpěv Mužáků z Jamolic. Stárci a stárkové zvládli na jedničku zajištění 

této krásné akce. 

 
 

3.9.  Malý festival loutky – XVI. ročník, představení pro děti Když nechtějí 

myšky spát odehrálo divadlo ANovotného 

 

10.9. Slavnosti na sklonku léta – tradiční setkání s malým jarmarkem 

a výborným občerstvením, pro návštěvníky byl otevřený i Domeček 

vzpomínek, který si mohli prohlédnout.  

 

17.9.    Pytlácká stezka  - myslivci pro nás připravili naučnou procházku 

po okolí, která byla ukončena na rybníku Templář, kde si děti mohly 

i zachytat ryby. 

1.10.  Barvářské zkoušky psů malých plemen, pořadatelem je Myslivecký 

spolek Jamolice Templštýn, zkoušky proběhly v lokalitě Černice. 
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8.10. Drakiáda – vítr moc nefoukal, ale děti se zabavily vyráběním dýní 

z papíru a vytvářely ozdobné závěsy a zápichy. 

 

 

28.10. Lampionový průvod s tvořivou 

dílničkou. Kromě připomenutí státního 

svátku Vzniku Československa, byla 

pro děti připravena strašidelná stezka 

a tvořivá dílnička, v klubu si mohly 

vyřezat dýni, kreslit. Moc se líbilo 

i malování na obličej. 

 

 

26.11.      Rozsvěcování vánočního osvětlení – svým vystoupením nás 

potěšily děti z naší mateřské školy a Mužáci z Jamolic svým zpěvem 

navodili krásnou předvánoční atmosféru 

 

31.12.       Půlnoční přípitek – na  společné zakončení roku 2022 v areálu 

přišlo asi 60 občanů.  

 

 

 

Na co se můžete těšit 

7.1.    Zabijačkové hody u Janouška  

17.- 18.2  Vostatky 

26.2.   Beseda nad kronikou obce a fotografiemi  

5.3.  Vítání občánků 

26.3.   Smrtolka  

1.4.  Ukliďme Česko, ukliďme Jamolice 

 6.5.   Floria Kroměříž spojená s návštěvou zámku, např.    

Chropyně  

13.5.  Honba za pokladem 

14.5.   Kavárnička u Janouška 

27.5.   Gulášobraní 

3.6.   Dětský den  

24.-25.6.  Jamolice cup – nohejbalový turnaj  
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15.7.   Táborák na Loučkách  

Červenec  Hasičova stezka  

                      Memoriál Michala Křišťála 

12. a 13.8.  Tradiční hody  

Září    Malý festival loutky  

9.9.  Slavnosti na sklonku léta  

23.9.   Pytlácká stezka 

7.10.  Barvářské zkoušky psů malých plemen  

14.10.   Drakiáda 

27.10.   Lampionový průvod 

2.12.   Rozsvěcování vánočního osvětlení  

31.12.  Půlnoční přípitek 

  

 

Obecní knihovna 

 
Knihy si můžete přijít půjčit každou středu 

v době od 16 – 17:30 hodin. Aby se každý mohl 
lépe orientovat jsou knihy rozděleny podle toho, 
komu jsou určeny. V první místnosti jsou knihy 
pro děti, časopisy a naučné encyklopedie, ve druhé 
pak knihy pro dospělé, které jsou seřazeny podle 
autorů. Nové knihy mají svůj samostatný regál. 
Letos bylo pořízeno 38 knih z toho pro děti 8. 
V dnešní době internetu je zájem o čtení bohužel 
malý, ale věřím, že dobrou knihu si občas každý 
rád přečte.  

Budu se těšit, že třeba přijdou noví pravidelní návštěvníci knihovny.  
 
Přeji Vám klidný a spokojený rok. 

 
                                                        Květoslava Chvátalová, knihovnice 
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Mateřská škola Jamolice, příspěvková organizace 

 
 

Ze života mateřské školy 

A je tu zase nový rok…. 

Po vánočních prázdninách jsme se odpočinutí a s radostí 

sešli v mateřské škole. S počátkem ledna do svátku Tří 

králů procházíme nejkratšími dny a nejtemnějšími 

nocemi v roce. Vánoční světlo s námi však zůstává 

a připomíná se nám tříkrálovou hvězdou.  

Věnovali jsme se s dětmi tříkrálové tradici, povídali si o tématech 

obdarování, solidarity, vnímavosti k potřebám druhých, kreslili svou 

představu šťastného nového roku, hráli si s novými hračkami od Ježíška, 

prohlédli jsme si betlém v jamolickém kostele a zazpívali koledy. 

Ve dnech 7. až 9. ledna jsme se připojili k akci „Ptačí hodinka“, kterou 

pořádá Česká společnost ornitologická a jejímž cílem je dlouhodobě 

sledovat zimování ptáků v Česku, zapojit širokou veřejnost do 

jednoduchého vědeckého výzkumu a budovat vztah k ptákům skrze vlastní 

zkušenost. 

V dalších aktivitách a činnostech jsme nabízely dětem témata „Co děláme 

celý den a celý rok“, „Místo, kde bydlím – můj dům, můj domov“. 

V únoru jsme oslavili svátek svatého Valentýna, děti ve výtvarných 

činnostech tvořily různými technikami srdíčka, přemýšlely, komu udělat 

radost a vzájemně se obdarovávaly.  

Pak už se o slovo hlásil masopust. S ním přichází čas rozloučit se se zimou 

a přivítat jaro, které se blíží. Děti se seznámily s charakteristikou této 

tradice, společně vyrobily masku „Strakatého“, učily se veselé masopustní 

písničky a pořekadla, zahrály si masopustní hry v maskách a zatancovaly. 

Navazujícím tématem byly profese. Děti dostaly za úkol zjistit, jaké 

zaměstnání mají jejich rodiče a co tato práce obnáší. Potom ji představily 

svým kamarádům ve školce. Děti si vyzkoušely různé praktické činnosti 

a dovednosti jako „zašívání kalhot“ – stříhání a provlékání osnovou, 

základní sešívací steh, zpracování pekařské hmoty, válení a vykrajování 
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tvarů. V praxi tak zjišťovaly, kolik práce je za obyčejnými věcmi, které 

denně používáme. 

Během hudebního workshopu muzikoterapeuta pana Zdeňka Hladíka se 

děti seznámily s netradičními hudebními nástroji jako jsou kalimba, fujara, 

hangdrumy nebo křišťálové mísy a aktivně se zapojovaly do hudebně 

zvukové tvorby příběhu „Zamávej na Měsíc“. 

V zimních měsících nezapomínáme na zvířata ve volné přírodě. Společně 

zasypáváme krmítka pro ptáky a při vycházkách k lesíku nad bývalou 

drůbežárnou nosí děti do krmelce suché pečivo a mrkev. 

V březnu už vyhlížíme příchod jara a vítáme život v novém přírodním 

cyklu. 

K tomu patří pozorování velkých změn v přírodě: děti pozorovaly první 

kočičky a sledovaly rašící pupeny  větviček stromů, učily se rozeznávat 

a pojmenovat první jarní květiny, tvořily postavu Morany – stloukaly 

dřevěnou kostru, vycpávaly ji slámou a na plátno tiskly vzor. Prvního 

dubna jsme si udělali vycházku k řece Rokytné v Moravském Krumlově 

a děti za doprovodu říkanky „Nesu, nesu smrtku“ poslaly Moranu po vodě. 

K tradičním každoročním akcím patří i programy Záchranné stanice Ikaros 

z Vysočiny, které můžeme finančně realizovat díky spolupráci s Místním 

akčním plánem pro rozvoj vzdělávání regionu moravskokrumlovsko. První 

setkání proběhlo v polovině března, pracovníci záchranné stanice dětem 

představili zajímavá exotická zvířata – vakoveverku, chameleona, užovku 

červenou, ježka afrického. Děti se dozvěděly, jak tato zvířata žijí, jakou 

potřebují péči a potravu a také různé zajímavosti. 

Hlavním dubnovým tématem byly Velikonoce. Prostřednictvím tvoření 

a prožitkového učení jsme si postupně přibližovali tyto významné svátky. 

V polytechnické výchově děti pracovaly se dřevem, brousily smirkovým 

papírem a vrtaly vrtačkou, výsledkem bylo krásné dřevěné kuřátko a zajíc. 

Tuší zdobily kraslice, sely obilí a pozorovaly jeho růst. Během 

velikonočního týdne jsme v rámci dílny na školní zahradě společně s rodiči 

dětí pletli pomlázky z vrbového proutí, vyráběli přání, dekorovali 

kartonová vajíčka a tvořili dekorace z březových větviček. 

Navštívili jsme dílny Střední školy dopravy, obchodu a služeb v Polánce. 

Společně jsme si prohlédli kovárnu, dílnu automechaniků, klempířů 

a stolařskou dílnu, kde si děti vyrobily srdíčko ze dřeva jako náhrdelník. 
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Obrovským zážitkem pro všechny pak bylo pozorování koní a jízda na 

koni. 

Po velikonočních svátcích jsme oslavili „Den Země“ – děti tvořily 

společný plakát k tomuto svátku, přemýšlely, jakým způsobem se 

pozitivně i negativně podílíme na stavu přírody a celé planety. Výstupem 

byla myšlenková mapa „Jak můžeme pomáhat Zemi?“. Na závěr tématu 

jsme absolvovali vzdělávací program a výtvarný workshop „Cirkulární 

svět“, který se věnoval otázkám třídění odpadu, recyklace a záchrany 

planety. Děti dostaly připínací odznak Strážce planety.  

Na konci dubna nás čekala ještě exkurze do Městské knihovny 

v Moravském Krumlově, kde se uskutečnila beseda na podporu čtenářské 

gramotnosti. Výlet jsme spojili s návštěvou malého knihkupectví 

Na poličce na náměstí. 

Začátek května je věnován svátku všech maminek. Děti pro ně s láskou 

připravily přání a upekly pusinky. Dárky zabalily a na druhou květnovou 

neděli předaly svým maminkám. 

Počasí a příroda nás vybízela k tématům jako „Život v lese, u vody, na 

louce“, děti poznávaly život hmyzu, zrealizovali jsme celodenní exkurzi 

do ekocentra Baliny u Velkého Meziříčí, tentokrát s programem „Zahrádka 

od jara do podzimu“. Děti se dozvěděly, koho můžeme potkat v půdě, co 

se odehrává v kompostu, co do něj patří. Hrabaly čerstvě posečenou louku, 

sklízely jarní zeleninu v ekologické zahradě a vyráběly tvarohovou 

pomazánku s bylinkami, třídily semínka rostlin. 

Koncem května si děti užily program Domu dětí a mládeže „Za zvířátky 

do parku“ v prostředí zámeckého parku, kde plnily různé úkoly na 

stanovištích. 

Pod vedením Mgr. Evy Fruhwirtové a ve spolupráci s MAP 

moravskokrumlovsko proběhla „Mozkoherna-bystrá hlavička“ – děti 

s rodiči řešili různé hlavolamy, sestavovali skládačky, zahráli si hry na 

rozvoj logického myšlení, pozornosti a představivosti. 

V červnu jsme oslavili Den dětí zábavným dopolednem na školní zahradě. 

Děti se pobavily a procvičily svou obratnost při různých hrách a soutěžích. 

Vypravili jsme se na pěší výlet na hrad Templštýn. Po cestě jsme si 

povídali o tom, co nás čeká a pozorovali okolí, děti se snažily zapamatovat 

si cestu, stavěly si věže z kamenů, poslouchaly zvuky lesa… 
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Když jsme došli do cíle, prozkoumali jsme zříceninu hradu a vyprávěli si 

pověst o hradní studni a navštívili vyhlídku do údolí řeky Jihlavy. 

V tématu „Co už umím“ jsme testovali a mapovali dovednosti dětí, na 

ornitologickém setkání Záchranné stanice Ikaros „Sovy a dravci“ jsme 

přivítali nově přijaté děti a kamarády z MŠ Polánka a užili si společné 

dopoledne. 

Třetí červnový týden jsme připravovali dárek pro tatínky ke Dni otců – 

cedulku na dveře a povídali si o tom, proč si tatínci zaslouží mít svůj 

svátek. 

Celý červen se nese ve znamení přípravy Slavnostního pasování 

předškoláků. Šest šikovných předškoláčků se nejprve představilo, potom 

děti plnily úkoly a odpovídaly na otázky, byly pasovány paní starostkou a 

skládaly slavnostní slib. Radost jim udělaly dárky ze školky a od obecního 

úřadu. Nás dospěláky zase dojala krásná básnička na rozloučenou od 

maminek předškoláků. Překvapením pro děti bylo divadelní představení 

spolku Komedianti na káře – „Pirátská pohádka“. Salvy smíchu dětí 

i dospělých svědčily o dobrém výběru.  

Do konce června jsme si pak užívali, že můžeme být ještě všichni spolu, 

těšili se na prázdniny, plánovali, co bychom chtěli o prázdninách zažít 

a nechali děti, aby samy vymysleli, čemu se budeme věnovat v rámci 

„Týdne dětských radostí“. 

V červenci jsme zvali nově přijaté děti s rodiči na školní zahradu ke 

společným hrám, aby si pozvolna zvykaly na nové prostředí a kamarády. 

V novém školním roce 2022/2023 máme zapsaných 19 dětí, 11 děvčat a 8 

chlapců, z toho 7 dětí nových. 

Září je časem nového začátku a nového řádu, tvoříme vztahy a pravidla 

s novou skupinou dětí. Ve školce je potřeba přizpůsobit prostor pro nově 

příchozí děti tak, aby zažívaly pocit bezpečí a to, že je o ně postaráno. 

Zároveň potřebují zjistit, že už jsou dost silné na to, aby si základní věci 

dokázaly zajistit. To, co se naučily v bezpečí domova, si teď vyzkoušejí ve 

skupině dětí. 

Představujeme dětem stůl roční doby – místo, které zrcadlí dění venku 

v přírodě a třídní témata, domlouváme se na pravidlech. Zpracováváme 

prázdninové zážitky, každé z dětí si hledá své místo mezi kamarády. Děti 
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vytvářely svůj portrét ze samotvrdnoucí hmoty, připravovaly svá portfolia, 

seznamovaly se s rozvrhem dne.  

Věnovali jsme se svátku sv. Václava a v souvislosti s jeho osobností 

otevírali témata síly a odvahy, technikou frotáže si děti vytvořily 

svatováclavské mince. 

Absolvovali jsme výukový program „Pojďte s námi do lesa“ v ekocentru 

Baliny na Vysočině. Děti pomocí smyslů zkoumaly, jaký může být les. 

Poznávaly jeho obyvatele a způsob, jakým žijí. V lese pak hledaly 

pobytové stopy zvířat. 

Na konci září jsme realizovali projektový den ve škole ve spolupráci 

s Malou technickou univerzitou v lekci „Stavitelé mostů“. Děti se 

seznámily s postavou krále Karla IV. a historií Karlova mostu, ze 

stavebnice stavěly pilíře a oblouky, učily se vázat na sebe cihly a společně 

postavěly most. Při venkovních aktivitách na školní zahradě se 

odreagovaly při pohybových hrách a pokusech. 
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Celým říjnem nás provázelo 

téma „Malovaný podzim“. 

Všímali jsme si, co vše nyní 

v přírodě dozrává, co se urodilo, 

co chutná lidem a co zvířatům. 

Pozvali jsme rodiče s dětmi na 

„Dýňování“ na školní zahradě 

spojené s bazárkem, tvořili 

z nasbíraných kaštanů, oslavili 

svátek stromů výletem do 

zámeckého parku v Moravském 

Krumlově. 

S hudebním workshopem „Jak 

usínají stromy“ nás navštívil 

muzikoterapeut pan Hladík.  

V listopadu jsme společně 

vyhlíželi svatého Martina na 

bílém koni, tvořili podkovičky 

ze sádrového obvazu, vyráběli helmy a meče z kartonu a pekli martinské 

rohlíčky. Věnovali jsme pozornost tématu lidského těla a zdraví 

a správných návyků. 

Celý prosinec je protkaný několika svátky a advent, doba čekání a příprav,  

vrcholí nejočekávanějšími dny v roce – Vánocemi. Symbolem čtyř týdnů 

je adventní věnec. Ve školce se u něho scházíme každý adventní den a 

čekáme na vánoční zázraky. Letos nám dělá společnost adventní kalendář 

s vystřihovánkami „Andělé na vánoční pouti“. Dvacetčtyři příběhů zve 

každé dítě k tomu, aby si našlo svého oblíbeného anděla.  

Začátkem prosince děti dostaly od svatého Mikuláše a jeho družiny 

nadílku, vyráběly vánoční přání, malovaly skleněný svícen jako dárek. Po 

dvouleté pauze jsme navštívili doškovou chalupu v Petrovicích a nahlédli 

do zvyků z dob našich prababiček. 

Upekli jsme perníčky, během vánoční dílny si je děti nazdobily, mohly si 

vyrobit svícen z jablíčka, dřevěného anděla a ozdoby na stromeček. 
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V posledním týdnu před vánočními prázdninami už si užíváme vzájemné 

blízkosti, hrajeme si na cestu do Betléma, posloucháme a zpíváme koledy. 

Poslední dny ve školce jsme si zpestřili také výletem do Ivančic na výstavu 

betlémů. Všem, kdo s námi během roku spolupracují a jsou nám blízcí, 

jdeme popřát hezké vánoční svátky a obdarujeme je vyrobeným vánočním 

přáním.  

Ráda bych poděkovala paní starostce a obecnímu zastupitelstvu 

za celoroční spolupráci a podporu.  

Děkuji rodičům dětí za zájem o dění v mateřské škole, spolupráci 

a vstřícnost, svým kolegyním za spolehlivost, pracovní nasazení 

a spoluvytváření příjemného prostředí v mateřské škole. 

Za celý kolektiv mateřské školy Vám přeji šťastný nový rok 2023, pevné 

zdraví a hezké rodinné a přátelské vztahy. 

                                                

                                                                                  Hana Chvátalová 

     ředitelka školy 
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Sbor dobrovolných hasičů Jamolice 

V roce 2022 se mladí hasiči SDH Jamolice zúčastnili 

pestré řady závodů.  

 Jarní sezónu jsme zahájili ve Výrovicích postupovou 

soutěží, při příležitosti Padesátého výročí založení hry 

Plamen jejím okresním kolem. Náš dorostenec Štěpán 

Dvorský postoupil po dlouhé době do krajského kola, které se konalo na 

stadiónu ve Znojmě. Žáci se tradičně zapojili do pohárových soutěží 

v požárním útoku. Na které se připravovali na hasičské dráze u hřiště. Naši 

dorostenci absolvovali i celorepublikovou soutěž - Český pohár v běhu na 

100 metrů s překážkami. Tato soutěž je pohárová a skládá se ze šesti 

závodů. V soutěži měl největší úspěch Patrik Doležal, který si během roku 

postupně zlepšoval svůj dosažený čas. Ale závodili i další dorostenci, 

Natálie Nováková, Štěpán Dvorský. Třeba nám vyrostou další úspěšní 

závodníci, kteří svou pílí a poctivým tréninkem dosáhnou úspěchu. 

Nesmíme také zapomenout na naši reprezentaci z řad dospělých a to na 

Nikolu Chvátalovou, která se také účastnila Českého poháru a během roku 

se ve svých výkonech posouvala a jak čas tak i techniku zlepšovala spolu 

s dorostenci.  
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Do „stovek“ jsme se letos zapojili poprvé a dorostence to uchvátilo do 

takové míry, že k účasti na závodech ve Výrovicích přesvědčili i trenéry. 

Ti se „z hecu dorostu“ přihlásili na  poslední chvíli do závodu ve 

Výrovicích, odkud si spolu s dorostenci odvezli hned medaile. Z důvodu 

zájmu o požární sport u mladých hasičů jsme v roce 2021 pořídili první 

překážku pro běh na 100 m a štafetu 4x100m, byla to bariéra 

s nastavitelnou výškou pro všechny kategorie dorostu. V roce 2022 bylo 

díky iniciativnímu přístupu starostky obce p. Jarolímové pořízeno za 

přispění nadace ČEZ a Obce Jamolice další vybavení, kladina, rozdělovač 

a sadu závodních hadic pro běh na 100 m, štafetu 4x100m.   Příspěvek 

nadace podpořili i nehasiči z Jamolic a celé ČR v aplikaci EPP pomáhej 

pohybem. Nové vybavení umožní lepší přípravu sportovců na tyto závody 

a ulehčí náročnost přípravy pro trenéry, neboť dorostenci nebudou muset 

jezdit tak často na hasičská hřiště ve Výrovicích a Výčapech. Zmíněná 

hřiště mají tartanový povrch, v Jamolicích trénujeme pouze na trávě a před 

závody bude potřebné zaběhat trénink i na tartanu, závody se běhají pouze 

na tartanu. 

Na domácí půdě jsme uspořádali již 3. ročník Hasičovy stezky s večerní 

zábavou. I přes nepřízeň počasí, velkého deště jsme pro nadšení závodníků 

akci nezrušili. Navzdory všem soupeřům zůstalo zlato doma. Jsme rádi, že 

jste se zúčastnili a děkujeme sponzorům za podporu. 

Na podzim jsme se účastnili i podzimního kola hry Plamen. A na jaře 

uvidíme jak se zase umístíme. 
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Na podzim se několik našich siláků z řad dorostu opět účastnilo krajského 

kola TFA (tzv. železný hasič) v Brně. Oproti běhu je TFA zaměřeno více 

na fyzickou připravenost a jedná se více o silový, než atletický sport. 

Hasičský sport má řadu disciplín a otevírá nám nové možnosti. Ať už se 

jedná o znalosti, či fyzickou přípravu. Naší snahou tedy je k tomu tak 

přistupovat a trénovat komplexně ve všech směrech.  

Po dlouhé době se nám z řad trenérů také podařilo sestavit smíšené 

družstvo dospělých a objeli jsme pár soutěží v požárním útoku. i když jsme 

začali závodit na konci sezony ve startovním poli jsme se dosaženým 

časem neztratili, příští rok chceme pokračovat. 

Dále jsme s dětmi měli tvořivé dílny a výsledky naší práce jste si mohli 

zakoupit na trzích, při rozsvícení vánočního osvětlení. 

Za vedoucí mládeže a kolektiv mladých hasičů Vám děkujeme za veškerou 

podporu a pomoc. V nadcházejícím roce Vám přejeme hodně štěstí, zdraví 

a pohody. 

                                                                        Kolektiv vedoucích mládeže 

 

 

Zásahová jednotka sboru dobrovolných hasičů Jamolice nezasahovala 

v roce 2022 u žádné mimořádné události, v listopadu se jednotka 

zúčastnila cvičení JSDHO okrsku č.15 v obci Rešice.  

V roce 2022 byla Obci Jamolice schválena žádost o dotaci na dovybavení 

JSDHO výstrojí a výzbrojí. Z dotace byly pořízeny zásahové hasičské 

přilby, zásahový ochranný oblek, zásahové ochranné rukavice, polohovací 

pásy pro práci ve výšce a svítilny na přilbu pro noční zásah. Zejména 

potřeba vybavení každého hasiče vlastní svítilnou se projevila u zásahu, 

který probíhal až do večerních hodin a v objektu byla z důvodu poškození 

elektroinstalace vypnutá elektřina. Členka zastupitelstva p. Lenka 

Skryjová navrhla umístění AED (automatického elektronického 

defibrilátoru) v obci Jamolice. V případě pořízení a instalace AED v obci 

se předpokládá i součinnost členů JSDHO při použití AED při záchraně 

osob. 

Jamoličtí hasiči přejí všem zdraví, štěstí a pohodový rok 2023. 

 

Starosta SDH Jamolice 
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Tělovýchovná jednota Jamolice 

 

Letošní rok 2022 byl pro naši TJ rokem volebním. 

Na výroční členské schůzi konané 5.3.2022 byl na 

nastávající čtyřleté období zvolen nový sedmičlenný výbor. 

Podařilo se do výboru zvolit nové mladé členy, a to je 

příslibem fungování TJ v budoucnosti. 

Po skončení fotbalové sezóny 2021/2022 se nám podařilo 

udržet ve III. třídě. Nový ročník 2022/2023 jsme zahájili 

s novým trenérem panem Martinem Číhalem st.. V průběhu sezóny se 

k němu připojil i pan Ladislav Kozel. Zlepšila se forma tréninků i přístup 

hráčů, přijali jsme nové mladé hráče, připravujeme soustředění 

v Tasovicích a přátelská fotbalová utkání, což by se vše, jak doufáme, mělo 

projevit na výsledcích celého týmu.  

Po podzimní části soutěže se zatím nacházíme uprostřed tabulky na 9.místě 

se 16 body.  
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Letošní již 24. ročník nohejbalového turnaje Jamolice Cup 2022 se 

uskutečnil opět v areálu Pod Templštýnem a to 25.-26.června. Po dvouleté 

pauze se bohužel nenaplnilo naše očekávání, protože turnaje se zúčastnilo 

nejen méně soutěžních týmů, ale i návštěvníků. Organizace byla nicméně 

opět na vysoké úrovni, a za to patří poděkování všem, kteří se na ní 

podíleli. O nastávajícím 25.ročníku a jeho podobě budeme jednat s novými 

majiteli areálu. 

 Mrzí nás, že vzhledem k malému množství nahlášených týmů, se opět 

neuskutečnil Memoriál Michala Křišťála. 

Také letos jsme pomáhali Obecnímu úřadu s organizací již zavedených 

a velmi oblíbených akcí jako například Dětský den, Slavnosti na sklonku 

léta, Drakiáda apod. Zvláště pak Dětský den pořádaný spolu s hasiči 

a Obecním úřadem se velice podařil. Děti si užily soutěživé sportovní 

odpoledne se spoustou dárečků a příjemný den byl zakončen fotbalovým 

zápasem tatínků proti dětem. 

Jsme vděčni za podporu sportu nejen Obecnímu úřadu a alespoň touto 

formou se snažíme sdělit, že si této podpory velice vážíme. Na závěr bych 

tedy chtěl poděkovat všem, kteří naší TJ jakkoli pomáhají, popřát 

sportovcům hodně úspěchů a všem lidem v dnešní složité době klid, 

pohodu, porozumění a hlavně zdraví. 

 

                               Josef Řezáč, předseda 

TJ 

 

Myslivecký spolek Templštýn Jamolice, z.s. 

 Myslivecký spolek Templštýn Jamolice má 12 členů 

a 2 adepty. Náš myslivecký spolek je zaměřen za 

přísně stanovených podmínek na chov a lov zvěře 

o ochranu přírody. O zvěř se staráme celoročně, 

,nejvíce pak v zimních měsících, kdy zavážíme či 

zanášíme do krmných zařízení umístěných na různých 

místech po celé honitbě, jak objemné, tak jadrné 

krmivo. Tato krmná zařízení mají přidělena naši členové a průběžně dle 

potřeby o ně pečují.  
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Činnost spolku: 

 v jarních měsících jsme provedli ošetření stromků podél asfaltové silničky 

na letiště (lípa+ovocné stromky). I letos proběhla vycházka do přírody 

s názvem „Na pytlacké stezce" pro děti i jejich rodiče,která byla zakončena 

u lesního rybníčku „Templář“,kde si mohly děti zachytat ryby. 1 října jako 

každoročně proběhly v lokalitě „Černice“ Barvářské zkoušky loveckých 

psů,které byly na Okresním Mysliveckém sněmu vyzdviženy jako 

perfektně zorganizované. Letos už po několikáté jsme se zúčastnili 

v lokalitě „Hájky“ ve spolupráci s paní Juránkovou vysíkání trav 

a náletových dřevin. Naši členové se účastní téměř všech akcí pořádaných 

OÚ. V této lovecké sezoně pořádáme 2 hony na zvěř drobnou a 1 naháňku 

na zvěř černou. Od pořádání taneční zábavy  „Poslední leč“ jsme letos 

upustili, ale uspodářali jsme posezení v hostinci u Martina posezení 

s harmonikou, kde byl podán guláš členům Honebního společenstva, na 

které byli členové pozváni obecním rozhlasem. Také bych chtěl poděkovat 

OÚ Jamolice za podporu při pořádaní našich aktivit.  

 

Závěrem bych chtěl poděkovat všem našim členům za jejich práci a popřát 

jim i občanům naší obce hodně zdraví, životního optimismu a pohody do 

nadcházejícího období. 

Smejkal Josef předseda MS 

Za Myslivecký spolek  Jamolice Templštýn 
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Slovo kronikářky 

 
Mám chvíli čas. Zadávám do obrázkového internetového 

vyhledávání slovo „Jamolice“. Vyskočí na mě fotky 

a obrázky. Spousta barevných fotek, jen několik 

černobílých. Prohlížím si staré černobílé fotky. Jsou na nich 

domky s úzkými okny, jeden s půlkulatým vikýřem na 

střeše, dřevěné sloupy kolem prašné silnice s bílými 

patníky, hlouček lidí, kteří nad něčím debatují, cyklista 

s kolem, koňský povoz s fůrou sena. Na další fotce šlape 

cyklista do pedálů, vyjíždí po prašné silnici kopec, kolem cesty domky. 

Jé, tady to znám! Vždyť to je silnice v Jamolicích u „radnice“. Poznávám 

i druhou fotku, to jsou přece domky před kostelem. Lidi z fotky neznám, 

ani po tolika letech nemůžu, místo poznávám jen stěží. V popisku 

je uvedeno „Jamolice 1943“. Je to fotka stará téměř 80 let! 

V hlavě si porovnávám, co všechno se změnilo – nově přestavěné domky 

s velkými okny, asfaltová silnice lemovaná chodníky, betonové sloupy, 

spousta aut kolem. Za jeden lidský život tolik změn! Ráda bych se na chvíli 

do té minulé doby podívala. Jak tenkrát lidé žili, co si povídali, jaké měli 

starosti? Opravdu bych chtěla žít jejich životy? 

Následně se ptám maminky (ta v té době žila, byla malým dítětem), jaké 

to bylo. Naskakují jí vzpomínky, částečně zkreslené dlouhým časem, je to 

zajímavé vyprávění. Zazní vzpomínka na sousedy, známé, lidi dobré 

i méně dobré. Většina místních pracovala v zemědělství, byla to tvrdá 

každodenní práce ve chlévě i na poli. Uměli vzít za práci, domy a zahrádky 

byly upravené, pole obdělaná, louky posečené, a to jen s pomocí koňského 

nebo kravského povozu a vlastních rukou. Naši dědové a babičky se také 

uměli zabavit. Scházeli se v létě i v zimě, mladí i staří. Řešili každodenní 

starosti týkající se živobytí, plánovali, těšili se na lepší budoucnost. Uměli 

si najít čas na své koníčky. Ochotníci hráli divadlo, mládež pořádala 

tancovačky, všichni drželi církevní svátky, a že jich nebylo málo. Nebyla 

to doba snadná, byla válka s nejasnou budoucností, ale lidé dokázali žít 

plný život, uměli se bavit, i přes různé názory udržovat pevné vztahy, jejich 

dané slovo platilo. V myšlenkách se vracím zpět do současnosti. Jsem ráda, 

že můžu žít v této době. Spousta věcí je snadnějších, pomáhá nám moderní 

technika, umíme úspěšně léčit spoustu nemocí, máme možnost se spojit 

s lidmi s celého světa, po celém světě cestovat. Občas nám však chybí 
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obyčejná lidská účast, soudržnost, několik společně prohozených vět 

a podaná ruka, osobně sdílené zážitky. Proto bych nám všem do nového 

roku přála nejen pevné zdraví, životní štěstí a pohodu, ale také co nejvíc  

společných setkání při různých příležitostech a na různých akcích. A také 

třeba někdy nad stránkami obecní kroniky. 
 

    Vaše kronikářka:-) 

                                                Bc. Eliška Bláhová 
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Templštejn v roce 2022 

 

První pracovní akce na Templštejně v roce 2022 se uskutečnila již 27.3. 

v rámci náborové akce CK Kudrna po dvouleté pauze zapříčiněné 

protipandemickými opatřeními. Po dobu 3 hodin cca 38 účastníků čistilo 

hrad, stříhalo keře a ukládalo kamení na kupy.  

Tradiční „Honba za pokladem“ jamolických dětí se konala 21.5. Díky 

souběhu více akcí v regionu byl letošní ročník komornější a poklidnější. 

Po splnění různých úkolů děti nalezly poklad. Následně proběhlo opékání 

špekáčků. Zájemci si mohli projít společně se mnou hrad a seznámit se 

s novinkami. 

V rámci mezinárodního seberozvojového projektu – Mezinárodní ceny 

vévody z Edinburgu (zkráceně DofE) proběhla i letos ve dnech 30.5. a 1.6. 

akce s žáky z ŽŠ Labská Brno. Pěšky dorazilo z Mohelna 8 dívek a 2 hoši. 

Žáci následně pomáhali s čištěním hradu a vybíráním kamení. Noc 

strávená pod stany na hradě byla okořeněna noční bouřkou, kterou přežili 

všichni bez úhony a následující den odešli do Biskoupek.  

Mezi letošními zajímavými akcemi bych vzpomenul 21.7. návštěvu 

skupiny tvůrčího psaní, která byla součástí workshopu „Dílna tvůrčího 

psaní pro osobní rozvoj“ konaného na zámku Slatina (Galerie 1602). 

Účastníky jsem provedl hradem a odpověděl na jejich dotazy. Doufám, že 

si z hradu odnesli plno zajímavých témat pro svou budoucí tvůrčí činnost. 

I letos byly hlavní hybnou silou akce se základním článkem Fénix hnutí 

Brontosaurs. O víkendu 10.-12.6. proběhl přípravný táborový víkend. 

Tradiční dobrovolnicko-zážitkový tábor s prvky larpu se pak konal 29.7. 

až 16.8. Byl tak o několik dní delší než minulé roky. Velká část prací tak 

byla realizována v průběhu letního dobrovolnického tábora.  

22.10. na Templštejně proběhlo 1.kolo zimního poháru Moravského 

zemského poháru ve 3D lukostřelbě. Do závodu se přihlásilo cca 150 

účastníků. Potěšilo mě, že se zúčastnili i domácí lukostřelci z Jamolic. Při 

3D lukostřelbě se používají jako terče gumové figury zvířat v životní 

velikosti. Během závodů se tak na hradě a Templštejnské rokli objevily 

makety např. medvěda, vlka, divokého prasete, ale i třeba supa nebo 

tetřeva. I přes nepříznivé počasí a obtížný terén proběhly závody úspěšně. 

Doufám, že nebyly poslední.   
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Z prací, které byly letos na hradě zrealizovány je asi neviditelnější to, že se 

podařilo udržet hrad celý rok nezarostlý. Nově se vyčistil i příkop před 

štítovou stěnou a některé další plochy svahů příkopů, které v minulosti 

čištěny nebyly. Hrad je tak lépe průchozí a viditelnější než v minulých 

letech.  

 

V průběhů letního tábora s ZČ Fénix pokračovala obnova dřevěné 

vyhlídky. Loni byla obnovena nejvyšší plošina, letos pak prostřední 

plošina a byla provedena kompletní oprava zábradlí obou plošin. Opraveno 

bylo i dřevěné mezischodiště. Přístupové dřevěné schodiště a spodní 

plošina byla jen vyspravena a opravy budou pokračovat i v dalších letech. 

Obdobně jako loni, tyto úpravy byly dělány veškeré ručně jen s pomocí 

ručního nářadí a motorové pily. Pro práci byly využity borové souše 

z hradního pozemku, které byly jen hrubě opracovány. Vše bylo nutné 

vynosit až nahoru na vyhlídku. Věkový průměr účastníků tábora letos 

výrazně klesl a pohybuje se kolem 20 let, a tak mají tito mladí lidé můj 

obdiv, zato co dokážou vybudovat.   

I letos pokračovala úprava předního nádvoří. Nádvoří je postupně 

srovnáváno a navazující pole kamenné suti bylo zajištěno nasucho 
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kladenou kamennou zídkou. Postupně tak vzniká atraktivní plocha 

využitelná pro různé budoucí aktivity.  

Během letního tábora se podařilo zprůchodnit dveřní otvor v boční hradbě 

za hradní boudou. Zprůchodnění je jen první krok, na který budou 

navazovat další práce. Otvor bude nutné stavebně zajistit stejně jako 

odkryté svahy. Následně bude provedena pěšina, která propojí plochu za 

boudou s plochou nádvoří v severovýchodním nároží hradu.  

Po celou sezonu pokračovaly i zednické práce. Konzervovalo se zdivo 

předního paláce a dozdívala hradba jádra na předním nádvoří. Fotografie 

z prací i hradních akcí je možné si prohlédnou na hradním webu, 

facebooku nebo instagramu. 

 

  

Jako každoročně děkuji všem za pomoc, podporu a závěrem roku přeji vše 

nejlepší do nového roku 2023, hlavně hodně zdraví a pohody. 

                              

                                                  Ing. David Hamza, majitel Templštejna 
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